
 

 

Rapport fra deltakelse på Skup-seminar 21.-23- april 2023 

Jeg søkte om støtte fra Fagpressen til deltakelse på seminaret i år, og har deltatt på følgende sesjoner:  

• Excel 1 og 2: To timers kurs fredag kveld med Helena Bengtsson og Linda Larsson Kakuli fra 

Göta Media og SVT. Her lærte jeg det grunnleggende i Excel og fikk frisket opp mulighetene 

som ligger i å sortere og filtrere i store mengder data.  

• «Hjelp, jeg er blitt klaget inn for PFU»: En times forelesning med VG-sjefredaktør Gard 

Steiro, Elin Floberghagen fra Presseforbundet og Per Arne Kalbakk fra NRK. De gikk gjennom 

en del typiske fellelser i PFU og hadde særlig søkelys på hvordan man unngår at saken går så 

langt.  

• «11 Skup-utmerkelser på seks år: Slik gjorde VG det»: En times framlegg fra VGs 

graveredaksjon som viste systematikken i deres gravearbeid.  

• «Uppdrag granskning: Uppgradering pågår»: Foredrag om hvordan redaksjonen i det 

svenske tradisjonelle TV-programmet har gått over til å utforske publisering i nye plattformer, 

med mål om å nå yngre aldersgrupper med sin undersøkende journalistikk.  

• «Redaktørdebatt: Hvor går grensen?»: Debatt med representanter fra Aftenposten, VG, TV2, 

NRK og Dagbladet der de tok for seg store etiske dilemmaer fra nyhetsbildet det siste året.  

• «Slik skapte Forsvarets forum en gravekultur»: Nyhetsredaktør Andrea Rognstrand om 

hvordan en liten redaksjon setter av tid til undersøkende journalistikk mens de følger et 

løpende nyhetsbilde.  

• «Slik graver NRK lokalt»: NRKs satsing på undersøkende journalistikk i nord.  

• Prisutdeling og kveldsarrangement 

Det er mye å velge i på Skup, og helt sikkert flere sesjoner jeg skulle fått med meg, men man må ta 

noen valg. Jeg sitter igjen med masse ny kunnskap om systematisk gjennomføring av større 

undersøkende prosjekter, som jeg vil ta med meg videre til redaksjonen umiddelbart i vårt arbeid. 

Særlig overføringsverdi var det å høre om hvordan Forsvarets forum (som har en redaksjon i 

sammenliknbar størrelse) løser sitt daglige nyhetsoppdrag mens de prioriterer dagsordensettende 

undersøkende journalistikk systematisk. Målet om en Skup-rapport i året, var inspirerende å høre om, 

og måten de får dette til med begrensede ressurser, vil jeg se hvordan vi kan lære av i Kommunal 

Rapport.  

Excel-kurset var også konkret nyttig for meg, da jeg fikk frisket opp kunnskap jeg har mye behov for i 

arbeidet mitt daglig. Alt i alt fikk jeg nye tips både innen ledelse, det journalistiske og praktiske råd 

som jeg vil bruke videre i arbeidet i min redaksjon.  

Oslo, 28.april 2023 

Bente Rognan Gravklev 

Nyhetsredaktør 

 


